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Bestyrelsens beretning 2016 

 

Medlems tal. 

I det forgangne år har vi haft en medlemstilgang på 19 nye piloter. Der har naturligvis også, i 

samme periode, været en afgang. Dels pga. alm. udmelding samt manglende kontingentbetaling. 

Netto tilgangen er 10 piloter. Ved årsskiftet har vi 108 medlemmer. Gennemsnit alderen er faldet 

fra 54,1 til 54,0 i år. Hvis denne udvikling med faldende gennemsnit alder forsætter, vil vi om 80 år, 

have en gennemsnit alder på 10 år. Så bare hold ud. 

 

Bestyrelsen. 

Vores årlige generalforsamling blev afholdt den 24 februar 2016. Som sædvanligt var der pænt 

fremmøde. Ole Jensen styrede os sikkert igennem generalforsamlingen.  

 Følgende blev valgt: 

 Formand                       Henrik Andersen 

 Kasserer                        Allan Feldt 

 Sekretær                       Helge Lauersen 

 Pladsformand               Ronni  Petersen 

 Bestyrelsemedlem       Henryk Zylber 

  



Aktiviteter. 

Året har ikke budt på det bedste flyvevejr. Der har ikke været særlig høje temperaturer, til 

gengæld har det regnet og blæst. Der har naturligvis været flyvning mellem bygerne men ikke så 

meget som man kunne ønske.  Der har været afholdt flere arrangementer i årets løb.  

Efter generalforsamlingen afholdt vi Pilotmøde på Strandskolen. Udstillingen forløb godt med flere 

forhandlere, godt med udstillede fly og et pænt fremmøde af besøgende. Det lykkedes KUN fordi 

der, som sædvanligt, var mange klubmedlemmer der hjalp til, både med forberedelse, med 

bemanding af udsalget samt oprydning. En særlig tak til pigerne i kiosken. 

Skræntflyvning. Flere piloter i klubben dyrker denne sport. Nogle på hobbyplan og nogle på 

konkurrenceplan. Henryk Zylber har deltaget i DM, han blev ikke nummer sidst - flot klaret.  

Thomas, ham med gigant svæver, træner flittigt til VM i GPS flyvning i 2017. det er en disciplin der kræver 

godt med plads hvorfor det mest er foregået på MFA`s  bane. Det bliver spændende at følge ham.  

Familiedag. Igen i år afholdt vi familiedag. Igen i år havde vi byger at slås med men det gik da. Motor 

konkurrencen forløb uden den store dramatik. Vi nåede ikke igennem alle discipliner pga. byger. 

Aftenen gik med spisning og alm. snak. Det er en hyggelig tradition med sådan en dag. Dog er det som om 

at ”festen” slutter lige så snart maden er spist. Jeg savner hyggen ved at snakke lidt mere. 

                                                                                                                                                 

Pladsdag og baneforhold. 

Pladsdagen blev udskudt på grund af en meget våd bane som ikke kunne tromles. Trods 

udskydelsen var der et pænt fremmøde af medlemmer. Som sædvanlig var klubben vært for 

pølser, øl og vand. Dette var også dagen hvor vi fik nye nøgler til klubhusene. Vi fik også en ”ny” 

klipper til benyttelse af det udvidede klippehold.  Et klippe hold består nu af to mand da vores 

klippeareal er øget betydeligt med baneforøgelsen.  I den forbindelse takker bestyrelsen 

klippeholdene for endnu en sæson med en perfekt bane.  

 I starten af 2017 har der været kørt ræs på vores fine flyveplads. Det er ikke til at udbedre 

skaderne før banen bliver tør, men der forestår et større arbejde før den er brugbar. 

Vi har lavet en overdækning på østsiden af det nye klubhus. Dette projekt blev styret, med hård 

hånd, af Ronni. Vores fantastiske pladsformand har også stået for en vaskeplads til klipperen, 

komplet med hejs og vand. Der er fældet flere træer mod vest. Den nye gasgrill har været flittigt 

brugt - husk at passe godt på den. Det er også Ronni der kæmper med at få vores vejrstation til at 

virke samt at få mulighed for, via vores hjemmeside, at se live video fra pladsen. Video 

overvågningen har været til nytte ved Helikopter træffet. En forhandler manglede en gyro fra sit 

udstillingsbord. Et kik i overvågningens video, viste hvem der havde været forbi i løbet af dagen. 



Vores videooptager er IGEN blevet stjålet efter indbrud i det gamle klubhus. Vi håber på at vi snart 

kan sende videooptagelser direkte på nettet.   

Muldvarperne har haft et hårdt år. Ronni har taget teknologien til hjælp mod disse små 

samfundsomvæltere. Elektroniske muldvarpe skræmmer, har resulteret i ganske få skud` på 

banen. Årets fangst har kun været under 15 mod 40-50 styk sidste år. 

 

Festugeflyvning. 

Der var lagt op til endnu et brag af en festugeflyvning. Teltet var rejst ,pølser ,øl og vand var indkøbt. Den 

nye grill var klar med en frisk gasbeholder. Toiletvogn var klar. Kort sagt, alle sejl var sat. Men! Allerede 

tidligt om morgenen blev Gitte og Helge, som overnattede i campingvogn på pladsen, vækket af en masse 

støj- det var vores festtelt der var blæst i stykker af en strid vind. Vejrudsigten var så kedelig at både 

faldskærmfolkene og ultraletfly havde meldt afbud. Det blev ikke nødvendigt at sige til de fremmødte 

tilskuere at flyvningen var aflys t- der kom nemlig ingen.  Regnen væltede ned fra kl.1100 til kl.1600 

hvorefter vinden lagde sig og solen kikkede frem. Vi håber på bedre vejr til næste år. 

Igen i år havde vi, efterfølgende onsdag, besøg af Århus ingeniør forening. Ca. 40 var mødt op og de blev 

trakteret med pølser, øl og vand samt flyvning.  

 

Kontakt til pressen og benyttelse af de sociale medier. 

Vi er jo altid glade for at kunne dele vores interesse for modelflyvning med andre og dermed måske trække 

nye medlemmer til klubben. 

Det kræver selvfølgelig, at vi gør opmærksom på os selv, når vi laver publikums-arrangementer. Det gør vi 

så godt det er muligt, men desværre har det hen ad vejen vist sig, at det ikke altid er nok. Vi leverer troligt 

foromtaler af vore åbne arrangementer til aviser og tv, men i de seneste par år har det desværre 

ikke kastet noget af sig, heller ikke, når vi tilbyder færdige artikler med fotos, som kan sætte f.eks 

festugeflyvningen lidt i perspektiv. 

Vores eneste ”sikre” kontakt har været det årlige program for Århus Festuge, hvor vi hvert år er 

nævnt med festugeflyvningen. Ikke at det gjorde den store forskel sidste gang, hvor det hele som 

bekendt druknede i regn. 

Hvorfor der tilsyneladende ikke længere er interesse for at omtale vore arrangementer, aner vi 

ikke. Men vi fortsætter i hvert fald med at gøre mest muligt for at skaffe foromtaler. Og be’ om 

godt vejr. 

Vi har jo også en Facebook gruppe hvor vi holder kontakt og laver opslag. Det er også muligt at 

have diskussioner der. Husk nu at der er mange der kan se med. Bestyrelsen syntes det er fint med 



denne gruppe, i skal bare tænke på, hvis der kommer ”trælse” diskussioner som ikke er efter 

klubbens formål og regler (alle former for flyvning er velkomne i AMC) så er det ikke stedet at lufte 

sin utilfredshed.  

 

Vinter aktiviteter. 

Der er ikke så meget flyvning på pladsen. Derimod er der indendørs flyvning på Skjodlhøjskolen 

samt klubaftener i Lystrup beboerhus. 

 

Seniorer. 

”de grå pingviner” møder talstærkt op hver tirsdag, nogen gange med brød og kage og altid med 

godt humør. 

 

Julehilsen til vore naboer. 

Det var i år Ronni og Zylber der var rundt med hilsener. De blev modtaget godt og der var ingen 

klager. 

 

 

 

Bestyrelsen. 

 

 


